
   
 

Mark 11:1-11   
Palmsöndagen   Temat: Vägen till korset 

Predikan av Annika Vårblom Sandström, söndagen 9 april 2017 i S:t Lars kyrka  

 
TEXT: 

Intåget i Jerusalem (ur Markus evangelium 11) 

11 1När de närmade sig Jerusalem och var vid Betfage och Betania vid Olivberget skickade han 

i väg två av sina lärjungar 2och sade till dem: ”Gå bort till byn där framme. När ni kommer in i den 

hittar ni genast en ungåsna som står bunden där, en som ännu ingen har suttit på. Ta den och led 

hit den. 3Om någon frågar er vad ni gör, så svara: Herren behöver den, och han skall strax skicka 

tillbaka den.” 4De gav sig i väg och såg en ungåsna stå bunden ute på gatan vid en port, och de 

tog den. 5Några av dem som stod där frågade: ”Vad gör ni? Tar ni åsnan?” 6Lärjungarna svarade 

som Jesus hade sagt, och då lät man dem gå. 7De ledde åsnan till Jesus och lade sina mantlar på 

den, och han satte sig upp på den. 8Och många bredde ut sina mantlar på vägen, andra strödde ut 

löv som de tog från träden runt om. 9Och de som gick före och de som följde efter ropade: 

”Hosianna! Välsignad är han som kommer i Herrens namn. 10Välsignat vår fader Davids rike som nu 

kommer! Hosianna i höjden!” 11Så kom han in i Jerusalem och gick till templet. Och när han hade 

sett på allt vände han tillbaka till Betania med de tolv, eftersom det redan var sent. 

PREDIKAN: 
I dag är vi alla fortfarande tagna av fredagens terrorattentat i Stockholm (2017-04-07), då en kapad lastbil 
brände fram och dödade och skadade människor mitt i centrala Stockholm. Bearbetningen fortsätter i 
medierna. Vilket våldsamt ”intåg”. Så destruktivt! Hela rättssamhället går i gång för att sätta stop för liknande 
agerande. 
 
I dag möter vi budskapet om ett helt annat intåg, när Jesus hyllas som kung – man brer ut mattan, sjunger till 
hans ära. 
Jesus red på en åsna, vilket är ett fredstecken. Konungar på häst kommer med krig. Konung på åsna, med fred. 
Det är rätt att hylla Kristus som världens konung därför att det är han. Gud håller hela världen i sin hand. Gud 
som skapar liv, är fantastisk. Och Gud är god och vill jorden och mänskligheten gott. 
 
SJUNG psalm 38:vers 1-2 
 
När jag var barn växte jag upp i ett sammanhang där kyrkan fanns med men där tanken på Gud väckte så svåra 
minnen och känslor att människorna hade svårt för Gud. Och att Gud skulle vara en god Gud, ja de orden var 
värre än svordomar. Pga erfarenheter under krigsåren på både mammas och pappas sida. Om Gud finns är Gud 
så obegriplig att det inte ens går att fundera kring det. Erfarenheterna av ondska var så stor att ingen kan orkar 
minnas hur det egentligen var.  
 
Det jag förstod redan som barn var att ”Man dör i krig”. Om inte kroppen dör så dör själen. Senare har jag 
förstått att det också händer att Hjärtan dör, förmågan att älska för den andres skull.  
  
Jag tänker på en man som jag träffade i slutet av 90-talet, så jag vet inte om han är i livet än, Han var konstnär 
och jobbade med skulpturer och textilkonst. Han hade kommit till Sverige i medelåldern och bar på erfarenhet 
ingen av oss står ut att ens höra återberättas om. Han tvingades titta på när barn och fru plågades ihjäl. Efter 
många år i Sverige, beskrev han sitt eget hjärta vara obotligt halverat och att han sörjde den förlorade 
förmågan att älska någon annan. Mitt hjärta är som av sten, sa han. Men det blev en förändring! På skimrande 
blott tyg fanns ett rött hjärta där den vänstra halvan syntes tydligt men den högra bara mycket svagt. Mannen 
fick uppleva att Jesus höll hans halva hjärta ömt i sina händer och hur han fick förnimma om ett läkande 
ögonblick. Jesus helade hans hjärta. Han kunde uppskatta andra och t.o.m. älska andra igen, ändå kände han 
sig fortfarande inte hel, men nu visste han att det kommer att ske och han såg fram emot det, trots smärtan. 
Han såg fram emot att kunna älska en annan människa igen. Få tillbaka hjärtats förmåga som så grymt togs 
ifrån honom. Detta förmedlande han till oss när han berättade om sin tavla. Jag har aldrig glömt hans 
berättelse. 



   
 

 
PSALM 38: vers 3-4 
 
När Jesus rider in i Jerusalem, rider han in i mänsklighetens kluvna hjärta. Han kommer som läkaren 
helbrägdagöraren rätt in i det sårade hjärtat av mänskligheten. Där ondskan ha en naturlig grogrund. In i 
mänsklighetens hårda och sårade hjärta kommer Kristus med ömhet, försoning och hopp om en ny kärlekstid. 
 
När kärlekens Gud i Kristus rider in i hjärtat av mänskligheten, så kunde vi inte ta emot, Guds ljus. Hårdheten 
slöt sig, och ett par dar senare, dödades Guds son. Mänsklighetens hårdhet gjorde detta. Men det blev inte 
slutet. Handlingen fortsätter. Guds ljus, Gud själv segrar över ondskan. Mörkret rår inte på ljuset, utan för även 
det lilla ljuset måste mörker ge vika. Det är som en naturlag. Guds hjärta där den utgivande kärleken bor är 
starkare än all ondska. Vi sjunger om det bland annat i psalm 38 
 
Ordet ”Hosianna” är ord av den handfull som fått stå kvar oöversatt i bibeln ända in i våra dagar. Hosianna kan 
översättas på en gång till ”hjälp!” och ”hurra!” samtidigt. 
I Vers 3 ställs frågan: var är han? Kristus är här hos oss, i glädje och sorg, i smärta och välgång 
Här där frestelserna att lämna sanningens och rättfärdighetens väg är så stor. Här där livet både knoppas och 
blommar, vissnar ner, vilar. Jesus är Gud som blir människa för vår skull. 
 
Konungen kommer! är det sant? Ja, han är här! 
Kom låt oss hylla världens konung! Det är rätt! Det är sant! Det är underbart! Vilken uppståndelse det blev, 
vilken glädjefylld hyllning, när människorna i Jerusalem tog emot Jesus. 

 
Psalm 38: vers 5 
 
Nu går vi in i 2017 års stilla veckan. Låt oss begrunda det stora att Så älskar Gud världen att han blir 
som oss, en människa. För att genom kamp, sorg och orättvisor hålla Guds segers fana högt. Att 
dödens mörker måste ge vika för livets ljus. 
In i våra hjärtan, även om de blivit till sten, kommer kärlekens Gud in med hopp. 
 


